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ÚVODNÍ SLOVO 
Vážení spoluobčané, 
jaro už pomalu klepe na  dveře a  my 
přicházíme s  prvním letošním číslem 
kačického zpravodaje, kde najdete 
mnoho zajímavých článků a informací. 
Kulturní akce le tos odstartoval 
sportovní ples, který tento rok vyšel 
na Valentýna, hned další týden nás čekal 
tradiční masopustní průvod. Bohužel 
se  cestou na  průvod zranil kůň, a  tak 
jsme si tentokrát museli vystačit 
s „motorovým povozem“. 

V pátek 14. března se uskutečnil již 9. 
Reprezentační ples ZŠ a  Obce Kačice. 
Vzhledem k  tomu, že Velikonoce 
vychází až na druhou polovinu dubna, 
čeká nás v  sobotu 12.  dubna zajímavá 
akce 3 v 1. Tak si přijďte vybrat na  jarní 
dvorky, garážový výprodej nebo SWAP. 
Více informací naleznete uvnitř 
zpravodaje. 

V  rámci investičních akcí bylo 
zahájeno uložení kabelů NN do  země 
v  ulicích Armádní a  Ve  Skalce, při 
kterém dojde i  k instalaci nového 
veřejného osvětlení. Během letních 
prázdnin je naplánována rekonstrukce 
šaten a  sociálního zařízení v místní ZŠ, 
a  na  řadu přijde i  revitalizace návsi 
včetně obratiště pro autobusy. 

J a k t o m u b ý v á j i ž z v y k e m , 
na  prázdniny opět chystáme pod 
záštitou MAS Svatováclavsko z.s. 
příměstské tábory, tentokrát na  téma 
„Pevnost Boyard“ a  chybět nebude ani 
sportovní tábor.

Daniela Veselská, Libor Němeček

MASOPUST V KAČICI
a s o p u s t n í p rův o d 
se v Kačici letos konal 
již po  deváté. Průvod 

s  maskami , ž ivou hudbou, 
občerstvením na  stanovištích 
s  přátelským přijetím sousedů 
a především s dobrou náladou. 

Muzikanti se  každý rok vezou 
na voze taženém koněm. Tento rok 
bohužel došlo těsně před akcí 
k  úrazu koně, tak se  muzikanti 
nakonec vezli na  korbě obecního 
traktůrku. 

Děti ze Základní školy vyráběly 
s  paní vychovatelkou v  družině 
veselé masky Lego kostiček 
z kartonových krabic. Masky byly 
velice povedené a děti se v nich při 
p rův o d u k r á s n ě v y j í m a l y. 
V  Mateřské škole vyráběly děti 
s  paní uč i te lkami papírové 

barevné čepice, které se  pak 
r o z d á v a l y o s t a t n í m d ě t e m 
a  účastníkům masopustního 
průvodu. 

První stanoviště bylo u  pana 
starosty, kde byl celý průvod 
zahájen říkankou Masopusta, 
starosty, smrtky a dětí ze Základní 
školy. Starosta předal Masopustovi 
klíč od  obce a  radovánky mohly 
započít. U  pana starosty čekalo 
na  občany výborné a  pestré 
občerstvení. Celkem se  navštívilo 
p ě t s t a n o v i š ť . N a  k ažd é m 
stanovišti čekalo milé přivítání 
od  sousedů, výborné pohoštění, 
teplé i studené nápoje. 

U  rodiny Pokorných mě l i 
nachystané uzené maso, chléb 
se  sádlem a  další pochutiny. 
Burgříci a Vapíci si připravili 

pokračování na další straně
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zabijačkové speciality a  něco sladkého. 
U  paní Tiché jsme si mohli pochutnat 
na vynikajících chlebíčcích a lahůdkách. 

N a  S o k o l o v n ě b y l i s e  s v ým 
stanovištěm připraveni fotbalisté SK 
Kačice s  velkým množstvím pochutin, 
kde si každý vybral dle svých chutí. 

Po  skončení Masopustu se  konaly 
v  sokolovně dětské Šibřinky. Pro děti 
byl připraven karneval se  soutěžemi, 
zábavným programem a tancem. 

Celý Masopust se velice povedl. Lidé 
byli spokojeni, dobře se najedli a napili, 
pobavili se  a  někteří si i  zatančili 
na  živou hudbu. K  velkému počtu 
účastníků přispělo také nádherné 
počasí, které vydrželo po  celou dobu 
průvodu. 

Velice děkujeme všem, kteří se  aktivně 
zapojili do příprav a realizace letošního 
masopustu i  všem, kteří se zúčastnili 
a  zažili s  námi příjemné sobotní 
odpoledne.   
 Především velké díky všem sousedům 
a  fotbalistům za  perfektně připravené 
stanoviště a jejich velkou pohostinnost. 
pokud by měl někdo zájem zapojit se 
svým stanovištěm, určitě nám dejte 
vědět.
  Budeme se moc těšit na další jubilejní 
10.  ročník Masopustu u  nás v  obci. O 
přesném termínu Vás budeme včas 
informovat.

Mgr. Šárka Rácová,
zastupitelka, předsedkyně výboru pro 

školství a mládež
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Z OBECNÍHO ÚŘADU
SWAP - NEBOLI VÝMĚNA VĚCÍ

  sobotu 12.  dubna od 
13:00  hod. se  rozběhne 
první kačický SWAP. Co to 

vlastně znamená a proč takovou akci 
pořádáme?

Hlavní myš lenkou je zbavit 
se  smysluplně něčeho, co může 
posloužit někomu dalšímu. Za  věci 
ze  SWAPU se  neplatí, je to čistě 
výměnný obchod. Ale neměníte věc 
za  věc, ale svoje věci věnujete 
a pokud se vám něco jiného hodí, tak 
si je jednoduše vezmete. Můžete 
tedy věnovat daleko více věcí, než si 
pak odnesete. Nebo nemusíte 
věnovat vůbec nic, ale jen si něco 
odnést. Cílem je si odnést jen to, co 
skutečně využijete a nebude vám to 
doma ležet bez povšimnutí, v tom je 
celé kouzlo swapování. 

V dnešní době prodejen s  levným 
oblečení značně upadá zájem 
o prodej oblečení z druhé ruky, když 
si ho člověk může koupit za stejnou 
cenu nové… Neustále nakupujeme 
nové a nové věci i když ty, ze kterých 
například děti odrostly mohou ještě 
dalším několika dětem posloužit. 
A  díky tomu prodloužit životní 

c y k l u s d a n é h o p ř e d m ě t u 
na maximum a předejít zbytečnému 
nakupování. 

Šetříte tím vodu, energii, spotřebu 
CO2 a také peníze. Pro představu, že 
se  nejedná o  zanedbatelná čísla, 
např. na výrobu jednoho bavlněného 
trička je potřeba 2 700 litrů vody a u 
džínů to je dokonce 9 000 litrů vody. 

Dá se říct, že SWAP je ideálním 
místem pro lidi, kterým není 
lhostejná naše planeta a budoucnost 
naše i  našich dětí. Je důležité 
se  zamyslet nad nadměrným 
p l ý t v á n í m a  v y h a z o v á n í m 
použitelných věcí, které se  hromadí 
na  skládkách, zatímco jinde už 
se vyrábí věci nové. 

Touto akcí můžeme přispět 
k  tomu, aby se  smýšlení, 
potažmo i  jednání lidí 
v  tomto ohledu alespoň 
trošku změnilo a  člověk 
se nad věcmi více zamýšlel. 
Pojďme si společně tento 
typ akce u  nás v  obci 
vyzkoušet a  užít. Uvidíte, 
že je to jedna ze zajímavých 
c e s t a  k t o m u j e š t ě 
p ř í l e ž i t o s t s e t k a t 
se  s přáteli, posedět, dát si 
něco dobrého a  udělat si 
příjemné odpoledne. Navíc 
můžete mít nejen dobrý 
pocit , že jste někomu 
udělali radost věcmi, které 
jste do  SWAPU věnovali, 
ale pokud si i  vy něco 
vyberete, pak nemusíte věc 
kupovat a tím také ušetříte. 
V  areálu sokolovny bude 
k  dispozici občerstvení, 

dobrá káva a  i místo k  posezení. 
Na  sále sokolovny pak bude 
probíhat avizovaný SWAP, u vstupu 
bude potřeba uhradit symbolické 
vstupné ve  výši 50  Kč. Výtěžek 
z e  v s t u p n é h o b u d e věn o v á n  
organizaci Chance 4 Children. 

Zároveň bude na přísálí sokolovny 
probíhat pod záštitou právě výše 
zmíněné organizace C4C charitativní 
bazar. Organizace poskytuje v rámci 
projektu Robin Hood humanitární 
pomoc v podobě nového oblečení, 
které distribuuje přímo od výrobců 
(H&M Švédsko). Ve skladu zůstává 
oblečení pro dospělé a větší velikosti 
(L-XXL). Tyto pěkné věci budou 
darovány do charitativního bazárku. 
Jednotlivé kusy budou k dispozici za 
dar ve výši 100 Kč (nebo 200 Kč za 
luxusní kousky). K dispozici bude 
nové dámské i pánské oblečení, 
kalhoty, šaty, blůzy, svetry... Veškerý 
výtěžek půjde na stěžejní podpůrné 
programy organizace, kterými jsou 
Dr. Klaun a Odrazový můstek k 
životu. 
Co se dává do SWAPU? 
Jen věci zachovalé, nepoškozené 
a čisté. Je na to jednoduché pravidlo: 
vezměte věc do  ruky a  zeptejte 
se  sami sebe, jestli byste ji nabídli 
svým přátelům. Může to být dětské, 
dámské pánské oblečení, obuv 
a doplňky, hračky, sportovní potřeby, 
knihy, domácí potřeby. 

P a m a t u j t e a l e , S WA P n e n í 
popelnice ! SWAP je moderní 
alternativa nakupování!

Jak to probíhá? 
Věci, které přinesete si od  vás 
převezmou dobrovolníci, kteří je 
ihned roztřídí do  kategorií a vyřadí 
poškozené, špinavé nebo jinak 
n e p o už i t e l n é k o u s k y. Ta šk y 
ve  kterých přinesete věci jsou 
nevratné. 
Zbylé věci poputují na místa, kde 
budou dále využity. 

Daniela Veselská, 
místostarostka
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22. BŘEZEN - SVĚTOVÝ DEN VODY
ožná to člověka vůbec 
nenapadne a  očekává 
velkou spotřebu vody 

ve zcela jiných odvětví průmyslu, ale 
skutečně má textilní průmysl druhou 
největší spotřebu vody na světě a až 
20  % světového znečištění vod 
vlivem průmyslové činnosti pochází 
z  konvenčního textilního průmyslu. 
Voda totiž není pouze životadárná 
tekutina, ale i  jedna z  klíčových 
surovin pro výrobu spousty věci 
a neobejde se bez ní žádný průmysl 
ani firma. Vše začíná propojením 
t e x t i l n í h o p r ů m y s l u 
s e  z e m ě d ě l s t v í m , k d y j e 
k  vypěstování rostlin, z  nichž 
se  vyrábí tkaniny, použito ohromné 
množství vody k zalévání polí. A tak 
se prakticky mrknutím oka stane, že 
na  výrobu jednoho kilogramu 
bavlny se  spotřebuje až 30  000  litrů 
vody. Následně protečou další tisíce 
litrů vody během čištění a  barvení. 
Na  výrobu jednoho bavlněného 
trička je pak potřeba přibližně 
2 720 litrů vody a  jedny džíny vypijí 
dokonce až 9 000 litrů vody.

Obrovské nároky na  množství 
vody má i  potravinářský průmysl, 
který společně s  elektrotechnickým 
a  farmaceutickým průmyslem klade 
důraz na  správnou kvalitu vody. 
Specifické požadavky jsou pro 
potravinářství nesmírně důležité 
pochopi t e lně z  důvodu, ab y 

produkovalo kvalitní potraviny. 
K  produkci jednoho kilogramu 
hovězího masa je zapotřebí okolo 
15  000  litrů vody, kuřecího zhruba 
4  000  litrů. Co se  týče ovoce, 
s  každým jablkem se  spotřebovalo 
70 litrů vody, s každým pomerančem 
50 litrů a banán spotřeboval dokonce 
103  litrů. I  nejoblíbenější nápoje – 
káva a  čaj – jsou na  spotřebu vody 
velmi náročné. Průměrná spotřeba 
vody na jeden kilogram černého čaje 

čítá přes 8  000  litrů a  na  kilogram 
kávy dokonce až 19 000 litrů. 

Bezpochyby více vnímáme, kolik 
vody proteče v domácnosti, kde onu 
spotřebu vidíme na  vlastní oči. 
Důležitou roli hraje i  touha po  co 
největší úspoře peněz, a tak mnohdy 
nešetříme s  vodou na  základě 
zodpovědného přístupu k  přírodě, 
ale na  základě ekonomických 
možností a preferencí. Domácnostmi 
protečou desítky i stovky litrů vody 
denně v  souvislosti s  vařením, 
umýváním nádobí, splachováním, 
praním, osobní hygienou, zaléváním 
zahrady i  pokojových rostlin a  v 
n e p o s l e d n í řa dě s a m o z ře j mě 
v  souvislosti s  pitným režimem. 
Průměrná spotřeba v  evropské 
domácnosti činí zhruba 140  litrů 
vody denně na osobu. Pokud dáváte 
přednost umývání ve  vaně před 
sprchováním, při jedné koupeli 
spotřebujete až 200  litrů vody. 
Sprchováním oproti tomu ušetříte 
mnohem více vody i  peněz, neboť 
během jednoho sprchování proteče 
přibližně 30 – 60  litrů. Podobné 
množství vody spotřebuje i  praní. 
Záchodovou mísou může protéct 3 – 
10  litrů vody v  závislosti na  typu 
toale ty i  možnostech výběru 
úspornějšího splachování.

Zdroj: www.cleany.cz
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KAČICKÉ UDÁLOSTI

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ

VZPOMÍNKOVÝ POCHOD VLASTY MAŠKA
  sobotu 28.  prosince 2024  se  uskutečnil již třetí ročník 
vzpomínkového pochodu k  haldě Nosek na  počest Vlastimila 
Maška. Akci pořádala rodina Maškova ve spolupráci s obcí Kačicí. 

Tento každoroční pochod přilákal mnoho účastníků, kteří se sešli v ranních 
hodinách u obecní kachny. Po absolvování trasy směrem k haldě, se všichni 
shromáždili, občerstvili a  vzájemná přání do  nadcházejícího roku tak byla 
krásným zakončením této vzpomínkové akce.

Lucie Lopková

d února 2025 vstoupila 
v  obci Kačice v  platnost 
změna frekvence svozu 

komunálního odpadu, kdy došlo ke  
zrušení týdenního svozu. 

NOVĚ jsou popelnice sváženy 
každých 14 dní/měsíc, a  to vždy 
v liché pátky! 

Pro tento rok bylo již vydáno 367 
žlutých známek (svoz každých 14 
dní) a 118  bílých známek (měsíční 
svoz). Celkem máme v  systému 
evidováno přibližně 500 nádob. 

Co se  týče přistavení nádob 
ve  svozové dny, pak v  termínech 
14denních svozů bylo přistaveno 
7 1  % n á d o b , p ř i k o m b i n a c i 
měsíčních i 14denních svozů pak 
77 % nádob. 

P růmě r n á v á h a p o p e l n i c u 
14denních (žlutých) svozů byla 
10  kg, zatímco kombinované svozy 
(měsíční i 14denní) měly průměrnou 
váhu 15  kg. Bohužel jsme již 

zaznamenali případy extrémně 
těžkých popelnic, přičemž jeden 
z  rekordmanů dosáhl dokonce 
83 kg, což je alarmující zjištění. 

Upozorňujeme, že pokud 
bude z údajů o  svozu patrné 
p r a v i d e l n é p ře těžo v á n í 

nádob a  opakované vyhazování 
odpadu, který do popelnic nepatří, 
nebude taková popelnice svážena! 

V tuto chvíli je již uhrazeno 96 % 
p o p l a t k ů . V š e m o b č a n ům 
děkujeme za spolupráci. 

Využití nové platební metody – 
platebního portálu Středočeského 
kraje – si získává mezi obyvateli 
oblibu, což nás velmi těší. 

Občané, kteří si dosud nevyzvedli 
tašky na  třídění odpadu, mají stále 
možnost tak učinit. Správné třídění 
odpadu je klíčem k  omezení 

m n o ž s t v í s m ě s n é h o 
odpadu, který je nyní 
svážen méně často. 

Shrnutí 
• Nová frekvence svozů 
funguje od února 2025. 
• Vysoká platební morálka 
– 96 % poplatků uhrazeno! 
• Pokračujte v  třídění – 
n e v y z v e d n u t é t a š k y 
na  tříděný odpad jsou stále 
k dispozici. 
• Důležité: nepřetěžujte 
n á d o b y ! P o p e l n i c e 
s  p řet ížením nebudou 
sváženy. 

Děkujeme všem občanům Kačice 
za  spolupráci a  podporu nového 
systému odpadového hospodářství. 
Společně se  nám podaří snížit 
m n ož s t v í s m ě s n é h o o d p a d u 
a přispět k efektivnějšímu nakládání 
s odpady v naší obci! 🚮♻

Daniela Veselská
místostarostka



 9

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY
o se odehrálo ve  školce 
p o  v á n o č n í c h 
prázdninách a  co nás 

ještě čeká? 
S a m o z ř e j m ě s i už í v á m e 

sněhové nadílky a  zároveň 
čekáme na  krásné, slunečné 
a  teplé počasí, kdy budeme 
venku pořádat nejrůznější akce, 
výlety a  výpravy. Po  zimních 
radovánkách nás čeká období 
jara, tvoření a Velikonoce. Máme 
v  plánu plno zážitků. Na  další 
zábavu a akce se už moc těšíme. 

 Kalendářní rok nám začal 
m ě s í c e m p l ným k u l t u r y. 
Ve  šk o l c e j s m e p ř i v í t a l i 
na  besedu paní spisovatelku 
Petru Martiškovou, která nám 
ukázala spoustu zajímavých 
k n i h s  pěk ným i o b r á z k y 
a  představila nám úryvkem 
četby svou novou knihu. Pozvali 
j s m e k  n á m d o  š k o l k y 
na  divadlo děti z 1.  a 2.  třídy. 
Příběh o  vesmíru nám přijelo 
odehrát Divadlo Éro. Dále jsme 
byl i pozváni na  program 

9. PLES ZŠ KAČICE A OBCE KAČICE

d vydání posledního 
č í s l a Z p r a v o d a j e 
uplynula zase nějaká 

doba a v naší Veselé škole se děje 
plno událostí. 

Po Vánocích jsme všichni 
h o d n ě p r a c o v a l i , p r o t ož e 
se  blížilo pololetní vysvědčení. 
Ve čtvrtek 30.  ledna žáci obdrželi 
„výplatu“. Někdo byl spokojený, 
někdo moc ne, a  tak se musí víc 
snažit. V  pátek 31.  ledna byly 
jednodenní pololetní prázdniny. 

V pondělí 3. února začalo nejen II. 
pololetí školního roku 2024/2025, 
ale začal také plavecký výcvik. 
Mohou se  jej zúčastnit žáci od 1. do 
5 .  t ř í d y v  P l a v e c k é š k o l e 
v Tuchlovicích. Celkem máme před 
sebou 18 lekcí. 

Od 3. března jsme si užili týden  
j a r n í c h p r á z d n i n a  v p á t e k 
14. března se uskutečnil již tradiční 
Ples školy a  Obce od 20:00  hodin 
v místní sokolovně. 

Duben bude velmi důležitý měsíc 
pro naše předškoláčky, protože 
v  úterý 15.  a  ve  středu 16.  dubna 
proběhne v  budově základní školy 

zápis dětí do 1.  třídy vždy od 
13:30 do 17:00  hodin. Děti 
z mateřské školky prostředí naší 
školy znají, protože k  nám 
docházejí za  svými kamarády 
na  divadelní představení a  také 
si chodí zkusit, jak to vypadá v 
1.  třídě, když probíhá výuka. 
Podrobnosti o zápisu do 1.  třídy 
najdou zájemci na  webových 
stránkách www.zskacice.cz. 
Na jaře budeme moci ve  škole 

zhlédnout divadelní představení, 
připravujeme výlet na Okoř a  čeká 
nás velká akce – Škola v přírodě. Ale 
o tom si napíšeme až v příštím čísle 
Zpravodaje.

Mgr. Naděžda Hrabalová 
ředitelka školy

ento rok se  ples uskutečnil s  ohledem na  jarní prázdniny až 
14.  března a  příští rok se  posuneme ještě dál. Na  plesu se  již 
potřetí představil taneční orchestr JAMES BAND z  Hradce 

Králové, který má velmi pozitivní ohlasy, což nás velmi těší. Taneční 
parket se velmi rychle zaplnil a v rytmu známých písní se pokračovalo až 
do brzkých ranních hodin. Během večera jsme měli možnost zhlédnout 
street workout vystoupení v  podání skupiny SW Randoms, které 
zahrnovalo prvky akrobacie, silové i dynamické prvky. Bylo se opravdu 
na co dívat. 

Věřím, že si ples všichni náležitě užili a budeme se těšit zase za rok, kdy 
ples vychází na pátek 20.03.2026.

Daniela Vesleská,
místostarostka
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do knihovny, kde jsme si 
spolu s  paní knihovnicí 
povídali o  knížkách, 
jejich půjčování a  jak 
se  ke knihám chováme. 
Čekal na  nás tematický 
program o tučňácích. 

Ú n o r j s m e z a ča l i 
pravidelnou návštěvou 
Základní školy. Naši 
předškoláci navštěvují 
první třídu, pozorují, jak 
to ve škole vypadá, co je 
tam čeká a  dostávají 
úkoly spolu s  prvňáky. 
Letos máme ve  školce 
s i l n ý r o č n í k 
předškoláků. V  září 
vyšleme do  další etapy 
ž i v o t a s  a k t o v k o u 
na zádech 19 prvňáčků. 

Zima se  nám ještě 
pěkně ukázala, když 
n a p a d l s n í h . 
Na  školkovém kopci 
děti jezdily na  bobech, 
s t a v ě l y s n ěh u l á k y 
a  o d k l í z e l y s n í h . 
Chodili jsme po  okolí 
š k o l k y p o z o r o v a t 
zmrzlou přírodu, krmili 
p táčky do  krmí tka 
a objevovali jsme krásy 
paní zimy. 

O  zimních radovánkách nám také 
zahrálo loutkové divadlo Kašpárek 
s pohádkou o Veverce Zrzečce. Děti 
se zasmály, zatančily si a dozvěděly 
se  chytré ponaučení, například, jak 
se  chovat ke  svým kamarádům 
a blízkým. 

V  n a š í o b c i t a k é p r o b ěh l 
masopustní průvod. S  dě tmi 
ve  školce jsme tomuto tématu 
věnovali, jako každý rok jeden 
tematický týden, kdy jsme si 
povídali o  zvycích a  tradicích, 
vyráběli veselé čepice, učili se básně, 
říkadla a  písně, pořádali taneční 

zábavu s  karnevalem 
a  ochutnali masopustní 
pokrmy. Většina dětí 
s e  m a s o p u s t n í h o 
průvodu zúčastnila spolu 
s  r o d i č i v  pěk ný c h 
maskách a  den zakončili 
v  s o k o l o v n ě 
n a  Š i b ř i n k á c h , k d e 
pořádal Sokol Kačice 
karnevalovou akci pro 
děti s  vyhodnocením 
m a s e k , s o u t ě ž e m i 
a občerstvením. 
  Co se  týká akcí, které 
nás čekají, bude toho 
spousta a nudit se určitě 
nebudeme. Připravíme 
se  na příchod jara hned 
n ě k o l i k a a k c e m i : 
ve l ikonoční tvoření , 
besídky obou tříd, jarní 
d v o r k y , b r i g á d a 
na  zahradě s  opékáním 
b u ř t í k ů a  š k o l k a 
v přírodě na Čabárně.   

  Do konce školního roku 
nebudou chybět ještě 
další akce ve  školce: 
z á p i s d o  Z Š i  M Š , 
čarodějnický rej, oslava 
dne dětí, výlety, spaní 
ve  školce, slavnostní 

loučení s  předškoláky a  přivítání 
nových dětí, poslední mejdan 
ve  školce s  barmanem a  skákacím 
hradem…

Mgr. Šárka Rácová, 
vedoucí učitelka MŠ
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INFORMACE Z KNIHOVNY
a otázku, k  čemu je čtení 
dobré, slýchávám stále 
s t e j n o u o d p o v ě ď : 

k  rozšiřování slovní zásoby. Jenže 
málokdo z  nás sáhne po  knize 
s  cílem naučit se  nová slova nebo 
ustálená spojení. (Pokud tedy 
n e m á m e n a  m y s l i n a u čn o u 
literaturu.) Čteme, protože je to 
zábava, odpočinek, únik z  reality 
všedních dní, dobrodružství, legrace, 
zkrátka zážitek. 

Se slovní zásobou je to však zprvu 
naopak. Děti, které mají chudší 
s lovní zásobu , č t en í nebav í , 
a dokonce i předčítání pro ně může 
být vyčerpávající. Rozdmýchat lásku 
ke  knihám v  generaci, která už 
nerozumí mnoha výrazům, jež byly 
ještě včera běžné, se  stává téměř 
nadlidským výkonem. 

Spisovatelé si lámou hlavu, jak pro 
současné dětské (ne)čtenáře psát, 
nakladatelé zase neví, jaké knihy pro 
ně vydávat . L ingvis ta Noam 
Chomsky tvrdí, že schopnost osvojit 
si mateřský jazyk je člověku vrozená. 
Psycholog Paul Bloom ve  své knize 
Jak se  děti učí významu slov 

upozorňuje, že rychlost, 
s  jakou si děti rozšiřují 
slovní zásobu, se  odvíjí 
od  intenzity a  kvality 
komunikace s rodiči. 

Z nuly na  šedesát tisíc 
slov. 
Dítě se  uč í novým 
s l o v ů m 
s  o b d i v u h o d n o u 
rychlostí: 
• 17 měsíců: Přibližně 5 
nových slov týdně. 
• 30 měsíců: Zhruba 1,6 
nového slova denně. 
• 6–8 let: Denně přibývá 
asi 6,6 slov. 
• 8–10  let: Dítě si osvojí 
až 1 2 n o výc h s l o v 
denně. 
Mnohdy stač í nové 
s l o v o v y s l o v i t j e n 
jednou a  v nejasném 
kontextu, a  dítě si ho 
zapamatuje. 
Mezi druhým a  sedmnáctým rokem 
života se  slovní zásoba člověka 
rozšíří až o 60 000 slov. 

Pokud nepoč í táme 
spánek, znamená to 
t é měř j e d n o n o v é 
slovo každou hodinu. 

Obrázky, časopisy 
a prarodiče. 
Už v nejranějším věku 
pomáhají v  rozvoji 
slovní zásoby leporela, 
která dětem propojují 
s l o v a s  o b r á z k y. 
Bohatě i lustrované 
knihy, tzv. bilderbuchy, 
n a  n ě n a v a z u j í . 
Pomáhají i  komiksy 
nebo časopisy určené 
dětem. Bez 
d o s p ě l é h o 

průvodce si však s  nimi samo dítě 
neporadí. 

Projekt Bookstart aneb S  knížkou 
do  života je iniciativa knihoven, 
která se  snaží zapojit aktivní rodiče 
a  společně s  nimi seznamovat 
n e j m e n š í č t e n á ř e s  k n i h o u 
a  nepřeberným množstvím příběhů 
(a  informací) v ní. Má přímý dopad 
na  interakci dítěte a  rodiče, rodiče 
lépe rozumí dětským knížkám, 
a  děti se  tak logicky o  knížky více 
zajímají, mají svou oblíbenou, říkají 
si sami o říkadla a prohlížení, baví je 
čtení s rodiči, lépe rozumí slovům … 

V naší knihovně se scházíme vždy 
jednou za  měsíc a  pro nové členy 
od  tří do  šesti let včetně, máme 
nachystány uvítací balíčky. 

Přihlásit se  můžete na  emailu: 
knihovnakacice@seznam.cz. 

Lenka Pokorová, 
knihovnice

Citace článku Cesty za  čtenáři 
03/2025  s  laskavým souhlasem Kláry 
S m o l í k o v é . D a l š í i n f o r m a c e 
na www.sknizkoudozivota.cz.
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Z ČINNOSTI MYSLIVCŮ

očátkem roku se  myslivci 
n a d á l e z a b ý v a l i 
p ř i k r m o v á n í m z v ě ř e . 

V  lednu a  únoru probíhá sčítání 
z vě ře v  h o n i t bě . P ř i p r a v u j e 
se  Hodnotící členská schůze MS 
a  spolupracujeme na  přípravách 
Valné hromady honebního 
společenstva Kačice. 

Co obnáší pro mysliveckou 
veřejnost termín sčítání zvěře? 

V  p o d s t a t ě l z e t u t o 
mysliveckou činnost rozdělit 
do tří etap:
1. Příprava sčítání. 
  Obsahuje úřední pokyny platné 
celostátně s  určením sčítání 
v  jednom konkrétním dni (pro 
náš spolek vydané úřadem pro 
řízení myslivosti Magistrátu 
města Kladna). Tyto propozice 
rozpracu je náš mysl ivecký 
hospodář na  podmínky naší 
honitby. 
  Spravované území (1145  ha) je 
rozděleno na  několik sčítacích 
úseků. Každý úsek má přidělen 
č l e n M S , k t e rý o d p o v í d á 
za  provedené sčítání v  průběhu 
měsíce ledna a  února. Sčítání 
probíhá průběžně v  různých 
denních i nočních hodinách.    
  Myslivci zužitkují mimo jiné své 
zkušenosti a znalosti přiděleného 
úseku, dále rozpoznávání stop 
na  sněhu, nebo tzv. pobytových 
stop zvěře. K  nočnímu sčítání je 
využívána technika pro noční 
vidění, popř. fotopasti. 

2. Vlastní průběh sčítání. 
  V  druhé etapě je organizováno 
fyzické sč í tání zvěře formou 
společného procházení honitbou 
s  loveckými psy. Fyzické sčítání je 
prováděno více méně pro kontrolu 
a upřesnění, kdy porovnáváme stavy 
zjištěné ve  vybraných lokalitách 
s  výsledky individuálního sčítání 
provedených jednotlivými členy 
spolku. 

3. Vyhodnocení výsledků sčítání.   
 Finální vyhodnocení a  sestavení 
mysliveckých výkazů pro nadřízené 

ř íd íc í orgány, popř ípadě pro 
statistické vyhodnocení stavů zvěře 
v  okresech, krajích i  celostátně. 
Získaná data slouží jako zásadní 
podklad pro zpracování závazných 
mysliveckých plánů chovu a  lovu 
Kačických myslivců na rok 2025.

A  jak dopadl letošní výsledek 
sčítání? Pokud porovnáme zjištěné 
stavy zvěře s  loňským rokem, lze 
konstatovat, že u drobné zvěře došlo 
k velmi mírnému nárůstu počtů a u 
srnčí zvěře jsou stavy téměř stejné 
jako minulý rok a  odpovídají 
chovnému záměru. Srnčí zvěři 
se daří v našem regionu dobře. 
Černá zvěř (divoká prasata) není 

v  honitbě Kačice normovaná, tudíž 
n e s p a d á p ř í m o d o  s č í t a c í h o 
vyhodnocení. Je vedena jako zvěř 
přebíhavá a  její stavy značně kolísají 
podle ročního období. Divočáci naší 

honitbou většinou hojně přecházejí 
ze sousedních revírů. 

S  nástupem jarního období 
budeme moci i  lépe vyhodnotit 
aktuální stavy divokých kachen, 
husí, dravců, lišek, jezevců a dalších 
druhů zvěře, které migrují, probouzí 

se  ze zimního spánku, nebo jsou 
tažnými ptáky. 
 Dlouho očekávaný př íchod 
jarního nadějného času v  přírodě 
již tu a  tam dává o  sobě vědět. 
Na ojíněných lukách jsou stále ještě 
k vidění volavky popelavé na svém 
trpělivém lovu hrabošů polních, 
stejně tak řada dravců, jako třeba 
káně nebo poštolka nepohrdnout 
touto kořistí.
  Kromě drobného ptactva, které je 
slyšet ze všech stran, se s nástupem 
březnových dní počnou objevovat 
tažní ptáci na  cestě ze  svých 
zimovišť. Je to ale i  období, kdy 
se při příznivém počasí mohou již 
objevit mláďata. Mezi prvními to 
jsou malí zajíci, tzv. březňáci.   
M o ž n o v i d ě t i  b a c h y n ě 
s pruhovanými selaty. Ale i ostatní 
divoká zvěř pookřeje a vyhledává 
prosluněná místa a  nesměle 
vyrážející pastvu. 

Víte,že……
Volavka popelavá spotřebuje 
denně asi 330g potravy. K  lovu je 
vyzbrojena špičatým a  dlouhým 
zobákem. Loví především drobné 
plevelné rybky, různý hmyz a  v 
zimě převážně hraboše. Za  svou 
potravou létá až 20 km daleko. 

To , c o v š i c h n i p o z i t i v n ě 
instinktivně vnímáme, je stále 
se prodlužující doba dne a  zkrácení 
noci. Letos jarní rovnodennost 
připadne na 20.března. Foto ZNAK 
SPOLKU

Myslivecký spolek Kačice vám všem 
přeje příjemný a  nadějný příchod jara 

do naší přírody a našeho 
života.

Václav Štáfek
 foto. Lukáš Brodský
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NOVINKY Z SK KAČICE
K K a č i c e 
s e  p ř i p r a v u j e 
na jarní část soutěže 

a  úspěšně jsme zvládli 
zimní akce. 

I poslední den roku 2024 
patř i l fotbalu, kdy se 
31.12.2024 konal, jako již 
tradičně , Silvestrovský 
fo tbal . Za  př íznivého 
počasí se  sešli malý i velcí 
fotbalisté, kteří za podpory 
hojné účasti diváků sehráli 
bouřlivý zápas. Na  góly 
byl zápas samozřejmě 
výživný, ale jak je již 
zvykem, o  výsledek vůbec 
nejde, důležité je se pobavit 
a  udržet skvělou tradici, 
což se rozhodně povedlo. 

S p o r t o v n í k l u b 
se  intenzivně připravuje 
na  novou sezónu, která 
z a č n e 2 3 . 0 3 . 2 0 2 5 v 
15:00  hodin ve  Vinařicích. 
Po  zimní pauze se  hráči 
t ě š í n a  p r v n í z á p a s , 
ve  kterém chtějí ukázat 
dobrou formu a  nasazení. Tréninky probíhají v  plném 
proudu a věříme, že úvodní duel bude startem úspěšné 
sezóny. 

Během zimní přestávky však klub nezahálel 
a uspořádal několik společenských akcí. Nejvýznamnější 
z  nich byl Sportovní ples, který se  konal 14.02.2025. 
Všichni přítomní si užili skvělou atmosféru. Předtančení 
dětí ze Zumby Tuchlovice bylo skvělým začátkem akce. 
O  hudební doprovod se  postarala, jako již tradičně, 
kapela „V  pantoflích“, která roztančila celý sál. 
Nechyběla ani bohatá tombola s  lákavými cenami. 
V  hlavní tombole si výherci odnesli televizi, sele 

na  rožeň a  hlavní cenu – 
vyhlídkový let. 
Další akcí, do které se klub 
zapojil, byl Masopust, 
který se  konal 22.02.2025. 
K l u b m ě l p o s l e d n í 
stanoviště na  sokolovně, 
kde účas tn íky čeka lo 
b o h a t é o b č e r s t v e n í . 
Atmosféra byla skvělá, lidé 
s i u ž í v a l i t r a d i č n í 
m a s o p u s t n í v e s e l í 
a  všichni, kdo se  zapojili, 
odcházel i s  úsměvem 
na tváři. 
V š e c h n y t y t o a k c e 
se  vydařily na  jedničku, 
př inesly nejen zábavu 
a  radost, ale také utužily 
k o l e k t i v a  p o s í l i l y 
komunitního ducha klubu. 
Bylo skvě lé vidě t , že 
se  k  nám přidali i  lidé 
mimo klubovou základnu, 
což jen potvrzuje, že naše 
akce jsou oblíbené a  mají 
smysl. 
Kromě toho klub plánuje 

další zajímavé aktivity. V  dubnu 2025  se  bude konat 
pochod, o  kterém budou brzy doplněny podrobnější 
informace. Již nyní se ale můžete těšit na příjemný den 
strávený v přírodě. 

Sezóna se  blíží a my se  těšíme na  všechny fanoušky, 
kteří přijdou podpořit náš tým. Sledujte naše sociální 
sítě, kde budeme průběžně informovat o dalších akcích 
a  novinkách. Společně si užijeme nejen sportovní, ale 
i společenské zážitky!

Výbor Sportovního klubu Kačice, z.s.
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ZPRÁVY ZE  SOKOLA
řelom roku je tradičně 
v e  z n a m e n í t u r n a j ů 
a  k u l t u r y. S o k o l če k á 

volební rok a  dokončujeme prodej 
sokolovny. 

Vítáme čtenáře v  novém roce 
a chceme vám přinést několik zpráv 
z  naší tělocvičné jednoty Sokol 
Kačice. 

P ro s i n e c j s m e o d s t a r t o v a l i 
mikulášskou zábavou pro naše 
nejmladší členy, ale i  ostatní děti 
z  naší obce a  okolí. Součástí 
mikulášské byly různé soutěže, hry, 
diskotéka a  hlavně rozdávání 
mikulášských nadílek. Děti si 
zábavu užily, stejně jako jejich 
dospělácký doprovod. 

Následovaly sportovní akce. 
26.  prosince proběhl tradiční 
vánoční turnaj v  badmintonu, 
na který o dva dny později navázala 
novinka, vánoční turnaj v  malém 
florbalu. 

V  únoru proběhl v  naší obci 
masopust, při kterém pořádáme 
dětské šibřinky, neboli maškarní rej. 
Opět proběhla zábava pro děti 
a  jejich doprovod, včetně vyhlášení 
nejlepších masek. 
Činnost sokola ale není jen 

o sportu a kultuře, musíme se starat 
o chod jednoty a sokolovny. Bohužel 
na  chod sokolovny nám již nestačí 
ani finance, ani lidská síla. Naše 
budova potřebuje větší investice pro 
u d r ž e n í b e z p e č n é h o 
a  ekonomického provozu. Proto 
dokončujeme prodej naší Sokolovny 
do rukou obce. Obec se zavázala, že 
dále bude Sokolovna sloužit sportu 
a kultuře a my v ní budeme mít dále 
své místo, tedy čas pro pořádání 
cvičení, sportovních a  kulturních 
akcí a  prostor pro schůze výboru 
jednoty. 

A  tímto bodem se  přesouváme 
k  poslední důležité informaci, 
letošní rok je volební, proto i  naší 
jednotu čeká valná hromada, která 
bude letos volební a  členové naší 
jednoty tak mohou kandidovat 
na  pozice ve  výboru. Výbor poté 
bude zvolen na  valné hromadě. 
Termín valné hromady bude 

vyvěšen na  naš ich s tránkách 
a sociálních sítích. 

Těšíme se  na všechny naše členy 
a  příznivce na  dalších akcích, které 
se  budou v  naší jednotě pořádat – 
velikonoční turnaj ve  volejbale, 
stolním tenise, pálení čarodějnic, 
nebo jen na  cvičení, které se  v  naší 
jednotě pořádají. Nazdar!

Michal Hrotík, 
náčelník jednoty
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Termín Akce Pořadatel

březen Velikonoční badmintonový turnaj TJ Sokol

25.03.2025 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

12.04.2025 Garážový výprodej, Velikonoční 
otevřené dvorky, SWAP

Obec Kačice

12.04.2025 Očkování psů 10:00 - 10:20 v 
parku

Veterina Petra

29.04.2025 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

30.04.2025 Čarodějnice TJ Sokol

dubem Úklid obce Obec Kačice

03.05.2025 Kačický lesní běh Metoděj Fikes

květen Turnaj ve stolním tenisu TJ Sokol

27.05.2025 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

07.06.2025 Den dětí SK Kačice

21.06.2025 Kotlíkový guláš, CHOBOTtriatlon Obec Kačice

21.06.2025 Turnaj A týmů SK Kačice

24.06.2025 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

07.-11.07.2025 Sportovní příměstský tábor Obec Kačice,  MAS 
Svatováclavsko z.s.

06.-08.08.2025 Tématický příměstský tábor Obec Kačice,  MAS 
Svatováclavsko z.s.

26.08.2025 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

30.08.2025 CHOBOTfest Obec Kačice

20.09.2025 nebo 

21.09.2025

Sportovní olympiáda a Family 
run

Obec Kačice

07.10.2025 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

11.10.2025 Drakiáda Obec Kačice

04.11.2025 Zasedání zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

KONTAKTNÍ 
INFORMACE 

OBECNÍ ÚŘAD KAČICE 
Masarykova 20 

   Tel.: 312 655 623 
   Mobil: 723 526 534,

E-mail: info@kacice.cz

Libor Němeček, starosta
E-mail: nemecek@kacice.cz,
Tel.: 724 188 882
Daniela Veselská,  místostarostka
E-mail: veselska@kacice.cz

Úřední hodiny:
Po 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
St 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
Čt 07:00 - 11:30

Vydavatel: 
    Obec Kačice 
    IČ: 00234494 
    ev. č. MK ČR E 10578

Tisk zpravodaje:
Tiskárna Didot, spol. s r.o.

Redakční rada:
Daniela Veselská
Jitka Slámová

Příprava zpravodaje:
Petra Klíčová

Jazyková korekce:
Jitka Fojtová

Za obsah článků odpovídají jejich 
a u t o ř i . Č l á n k y m o h o u bý t 
redakčně kráceny. Všechny články 
prošly jazykovou korekcí.

Adresa pro zasílání příspěvků 
a  i n z e r á t ů d o K a č i c k é h o 
zpravodaje: info@kacice.cz

Plán akcí

Změny v plánu akcí vyhrazeny!!
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